



Statistics Canada Statistique Canada

DISCONTINUED WITH THIS
ISSUE
DISCONTINUÉ AVEC CE
NUMÉRO

STATISTICS STATISTIQUE
CANADA CANADA

FEB 14 1974

LIBRARY
BIBLIOTHÈQUE

Price: 25 cents

Prix: 25 cents

PRODUCTION AND VALUE ESTIMATE OF HONEY, 1973

The estimate of the 1973 honey crop stands at 54.6 million pounds, an increase of 4.0 million pounds from the 1972 production of 50.6 million pounds.

The provincial value figures indicate a very lucrative honey market with the average price per pound reaching 50 cents and over.

The estimated total value of honey, in thousands of dollars, produced in the various provinces in 1973, with 1972 figures in brackets, is as follows: Prince Edward Island, 37 (21); Nova Scotia, 160 (137); New Brunswick, 100 (64); Quebec, 2,466 (656); Ontario, 4,233 (2,147); Manitoba, 4,186 (2,843); Saskatchewan, 3,236 (2,566); Alberta, 10,586 (6,045) and British Columbia, 1,735 (1,144).

Beekeepers replying to the questionnaire on which this report is based, i.e. The October honey survey, were asked to give (or estimate) volume and price figures for honey sold (or to be sold) in bulk and retail containers. This information received from the beekeepers was used in calculating a weighted average price for the provinces concerned. Since much of the 1973 price data received from the beekeepers are forecasts, the 1973 value figures are preliminary and subject to revision.

Source: Estimates for the province of Quebec are prepared by the Bureau of Statistics, Department of Trade and Commerce, of that province. For all other provinces except Newfoundland, for which data are not available, the estimates are prepared by Statistics Canada in co-operation with the provinces. Two mail questionnaire surveys are conducted, one in July to obtain an estimate on the number of colonies and another in October to determine the yields per colony and the average price per pound. Provincial officials provide the mailing lists of beekeepers and aid in the interpretation of survey results.

Agriculture Division
Horticultural Crops Unit

February - 1974 - Février
5-3102-565

ESTIMATION DE LA PRODUCTION ET DE LA VALEUR DU MIEL EN 1973

L'estimation de la récolte de miel en 1973 est de 54,6 millions de livres, soit 4,0 million de livres de plus qu'en 1972 (50,6 millions).

La valeur des figures par province indique un marché de miel très lucratif, avec un prix moyen par livre atteignant 50 cents et plus.

Voici, en milliers de dollars et par province, la valeur estimative de la production de miel en 1973 et les figures de 1972 entre parenthèses: Île-du-Prince-Édouard, 37 (21); Nouvelle-Écosse, 160 (137); Nouveau-Brunswick, 100 (64); Québec, 2,466 (656); Ontario, 4,233 (2,147); Manitoba, 4,186 (2,843); Saskatchewan, 3,236 (2,566); Alberta, 10,586 (6,045) et Colombie-Britannique, 1,735 (1,144).

On avait demandé aux apiculteurs qui participaient à l'enquête d'octobre d'après laquelle le présent bulletin a été établi, de déclarer (ou d'estimer) la quantité et le prix du miel vendu ou à vendre en vrac ou en emballages de détail. Ces renseignements ont servi à calculer le prix moyen pondéré pour les provinces en cause. Vu qu'une grande partie des prix déclarés par les apiculteurs pour 1973 sont des prévisions, les chiffres de 1973 sont provisoires et sujets à rectification.

Source: Les estimations pour le Québec sont préparées par le Bureau de la Statistique du ministère de l'industrie et du Commerce de cette province. Pour les autres provinces, sauf Terre-Neuve dont les chiffres ne sont pas connus, les estimations ont été établies par Statistique Canada avec le concours des administrations publiques provinciales. Deux enquêtes sont effectuées par la poste; la première, en juillet, vise le nombre de colonies et la deuxième, en octobre, le rendement par colonie et le prix moyen à la livre. Les provinces fournissent la liste des apiculteurs à Statistique Canada et l'aident à interpréter les résultats des enquêtes.

Division de l'agriculture
Unité de l'Horticulture

STATISTICS STATISTIQUE
CANADA CANADA

MAR 25 1974

Estimates of the Number of Beekeepers and Colonies of Bees, Production and Value of Honey and Wax in Canada(1) by Province, 1972 and 1973 with 10 year averages 1962-1971

Estimations du nombre d'apiculteurs et de colonies d'abeilles, production et valeur du miel et de la cire au Canada(1) par province, 1972, 1973 et moyenne décennale pour 1962-1971

Province and year — Province et année	Bee- keepers — Apicul- teurs	Colonies	Honey — Miel		Total value — Valeur totale	Value of honey and wax — Valeur du miel et de la cire
			Average yield per colony — Rendement moyen par colonie	Total production — Production totale		
		No. — nomb.	lb. — liv.	'000 lb. — liv.	\$'000	
P.E.I. — I.P.-É.						
Average — 1962-1971 — Moyenne	60	630	67	42	10	10
1972	40	600	93	56	21	21
1973	60	630	122	77	37	37
N.S. — N.-É.						
Average — 1962-1971 — Moyenne	300	3,280	65	214	49	51
1972	270	3,800	90	342	137	140
1973	320	3,900	89	347	160	164
N.B.						
Average — 1962-1971 — Moyenne	240	1,630	72	117	41	42
1972	210	1,950	76	148	64	66
1973	200	1,850	106	196	100	103
Qué.						
Average — 1962-1971 — Moyenne	1,680	45,380	65	2,956	801	821
1972	1,430	46,750	34	1,590	656	664
1973	1,830	52,000	93	4,836	2,466	2,509
Ont.						
Average — 1962-1971 — Moyenne	2,440	127,490	73	9,258	1,896	1,971
1972	2,100	103,200	65	6,708	2,147	2,213
1973	2,200	97,900	94	9,203	4,233	4,332
Man.						
Average — 1962-1971 — Moyenne	740	48,430	149	7,208	1,141	1,196
1972	470	51,500	184	9,476	2,843	2,924
1973	510	52,000	161	8,372	4,186	4,274
Sask.						
Average — 1962-1971 — Moyenne	1,240	41,760	152	6,338	969	1,016
1972	720	47,000	182	8,554	2,566	2,640
1973	760	51,600	128	6,605	3,236	3,307
Alta. — Alb.						
Average — 1962-1971 — Moyenne	1,300	102,380	149	15,217	2,334	2,462
1972	1,200	130,000	155	20,150	6,045	6,244
1973	1,300	145,000	149	21,605	10,586	10,829
B.C. — C.-B.						
Average — 1962-1971 — Moyenne	1,790	30,300	83	2,511	550	569
1972	1,900	32,500	110	3,575	1,144	1,181
1973	1,700	33,030	103	3,402	1,735	1,770
Canada						
Average — 1962-1971 — Moyenne	9,790	401,280	109	43,861	7,791	8,138
1972	8,340	417,300	121	50,599	15,623	16,093
1973	8,880	437,910	125	54,643	26,739	27,315

(1) Does not include Newfoundland. — Sans Terre-Neuve.